
ttfOJO /yy

4nJa Gore«4



KRAJEVNA SKUPNOST

MOKRONOG

| MOKRONAJZAR

Pod gradom 2, 8230 Mokronog
telefon:

07 34 99 586, 041 641-647
elektronska pošta:

ks-mokronog@siol.net
spletna stran:

www.myfreehost.com/mokronog
uradne ure:

ponedeljek od 17. ure dalje 
sreda in petek od 8. do 11. ure

Če zaman iščete članek, ki bi se dotaknil 
dogodka v vaši sredini, vasi ali zaselku, 
društvu ali skupini, če menite, da bi morali 
kaj pograjati ali pohvaliti, skratka če želite, 
da bo Mokronajzar postal še bolj vaš, potem 
mu naklonite malo vašega časa in truda. 
Naslov je še vedno isti:
Mokronog, Pod gradom 2.
Sicer pa vam v imenu uredniškega odbora in 
osebno želim kar se da veselo praznovanje in 
zdravo nadaljevanje do naslednjega nami
šljenega preloma časa!

urednik

VRTEC MOKRONOG, OBVEŠČA 
STARŠE PREDŠOLSKIH OTROK, DA JE 
VPIS ZA SEPTEMBER 2003, MOŽEN ŠE 
DO 5. MAJA 2003.

ZBIRALI BOMO PAPIR
Učenci 7. in 8. razredov Osnovne šole 
Mokronog smo se odločili za zbiranje starega 
papirja, zato vas prosimo za pomoč. Papir 
bomo zbirali po gospodinjstvih konec aprila in 
v začetku maja. Prosimo, da papir povežete v 
svežnje. Denar, ki ga bomo dobili, bomo 
uporabili za valeto in zaključno ekskurzijo.

Drage krajanke 
in krajani!
Spoštovane krajanke, cenjeni krajani!
Leto 2003 je že pošteno načeto. Tudi zima se je 
končno odmaknila.Vinogradi in polja nestrpno 
čakajo na pridne roke.
Da leto beži in da se dan lovi zjutraj se zavedamo 
tudi člani sveta KS. Plan dela za leto 2003 ure
sničujemo skladno s finančnimi možnostmi. 
Samoprispevka ni. Edini viri za uresničevanje le
tnega programa so tako le lastna udeležba kra
janov, nadomestila za stavbna zemljišča in davek 
od premoženja ter občinska proračunska sredstva s 
katerimi Občina sofinancira posamezne programe.
V tem času zaključujemo vodovod Vrh - Žempoh. 
Otvoritev bo v nedeljo, 27. aprila.
Z izgradnjo javne kanalizacije od Žalostne gore do 
Mokronoga nekoliko zamujamo. Vzrok za to je 
predvsem v oteženem pridobivanju služnostnih 
pravic na zemljiščih po kateri bo javna kanalizaci
ja zgrajena. Računamo, da se bo vse v redu konča
lo in da bomo kanalizacijo v jeseni gradili.
V poletnih mesecih so nameravamo obnoviti most 
v Terusu in preplastiti lokalno cesto od pokopališča 
proti Žalostni gori in krajevno cesto Ostrožnik - 
Vrh.
Krajevno cesto Gorenja vas - Bačje bomo asfalti
rali takoj, ko bo CGP Novo mesto to zmoglo 
opraviti. Dela so že v celoti plačana.
Drugih večjih del na področju cest letos ne načrtu
jemo. Za manjša dela pa se bomo skladno s planom 
del dogovarjali sprotno.
Odgovorni v krajevni skupnosti se skupaj z odgo
vornimi na občini trudimo zagotoviti denar za 
zamenjavo kritine na kulturnem domu.
To je le nekaj večjih del, za katera lahko z 
gotovostjo trdimo, da jih bomo letos izpeljali. 
Trudili pa se bomo, da bomo postorili še kaj. 
Želim vam veliko pirhov, vesele velikonočne 
praznike in sončen 1. maj, mednarodni praznik 
dela.

Anton Maver 
predsednik KS Mokronog

KRVODAJALSKA AKCIJA

Mokronog - sreda, 14. maj 2003
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HI zapisnik 2. seje
Sveta KS Mokronog, ki je bila v ponedeljek, 23. 12, 
2002, ob 16,30 uri v sejni sobi KS Mokronog, Pod 
gradom 2.
PRISOTNI: Boštjan Blatnik, Peter Deu, Anton Maver, 
Zvone Preskar, Anka Zajc, Rudi Zupančič, Elizabeta 
Žlajpah
OPRAVIČENO ODSOTNI: Borut Dvornik, Igor 
Jevnikar, Marjan Kolenc, Jože Kopina, Franci Kos,
Iztok Rep
OSTALI PRISOTNI: Bojan Majcen - občinski svetnik
DNEVNI RED:
1. Pregled in potrditev zapisnika prejšnje seje
2. Obravnava vlog in dopisov
3. Imenovanje inventurne komisije za popis 

osnovnih sredstev in drobnega inventarja
4. Razno

Predlagani dnevni red je bil soglasno sprejet.
K točki 1:
Ga. Anka Zajc pripomni, da se popravi zapisnik 
prejšnje seje in sicer v 2. točki, 2. odstavek, kjer je 
pomotoma izpadlo, daje tudi ona (poleg naštetih 
članov sveta), predlagala g. Mavra kot edinega in 
najbolj primernega kandidata za predsednika Sveta KS. 
Prisotni so se s pripombo strinjali.
K točki 2:
- KD Gledališče Prečna, Novo mesto je poslalo 
dopis, s katerim nas prosi za soglasje, da v dvorani 
kulturnega doma v Mokronogu uprizori melo
dramo Večer ženinov. Obiskalo bi nas rado v 
marcu ali aprilu v letu 2003.
SKLEP: KD Prečna se dovoli uprizoritev melo
drame Večer ženinov
- Občina Trebnje nas je obvestila, da so tudi za 
letošnje leto v proračunu Občine Trebnje zagoto
vljena sredstva za sofinanciranje programa za 
predšolske otroke. Za obdarovanje otrok po KS se 
zagotovijo sredstva v višini 1.500,00 SIT na otroka. 
SKLEP: Za prireditev VESELI DECEMBER 
2002 (obdaritev otrok) se dodeli 115.000,00 SIT.
- Društvo SPEČA LEPOTICA z Mirneje poslalo 
vabilo na srečanje ob zaključku del. Ker je sreča
nje bilo že 7. decembra - torej smo zamudili, se 
zadeva vloži v arhiv.
- Krajevna organizacija Rdečega križa Mokronog 
nas je z dopisom zaprosila za denarno pomoč pri 
izvedbi božično - novoletne obdaritve starejših, 
bolnih ter invalidov.
SKLEP: KO RK Mokronog se odobri 40.000 
SIT denarne pomoči za izvedbo božično - novo
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letne obdaritve starejših, bolnih ter invalidov.
- Odbor za organizacijo prireditve NOVOLETNI 
ŽIVŽAV nas je z dopisom zaprosil za finančno 
pomoč pri izvedbi programa.
SKLEP: OŠ Mokronog sc za organizacijo 
prireditve NOVOLETNI ŽIVŽAV odobri 
finančna pomoč v višini 70.000,00 SIT.
- KUD "Emil Adamič" Mokronog je poslal dopis 
oz. prošnjo za finančno pomoč pri izvedbi festivala 
"(ah), TE ORGLICE".
SKLEP: KUD "Emil Adamič" Mokronog se za 
izvedbo festivala "(ah), TE ORGLICE" odobri 
150.000 SIT.
K točki 3:
SKLEP: V inventurno komisijo za popis osnovnih 
sredstev ter drobnega inventarja se imenuje:
- g. Jože NOVAK - predsednik komisije
- ga. Brigita LAH - strokovna delavka
- g. Zvone PRESKAR - član
- g. Silvo PUCELJ - član
K točki 4.
- Elektro Celje nam je poslalo dopis oz. odgovor 
na našo pritožbo in pritožbo vaščanov naselja 
Puščava. Po en izvod odgovora se dostavi ge. Anki 
Zajc in g. Zvonku Preskarju.
- Komunala Trebnje nas je z dopisom obvestila o 
ločenem zbiranju frakcij v KS Mokronog.
SKLEP: Imenovani člani komisije, ki se bo 
opredelila o ločenem zbiranju odpadkov v KS 
Mokronog, so: Anton Maver, Peter Deu in 
Franci Kos.
Tako kot vsako leto moramo tudi za leto 2003 
upravi RS za javna plačila dostaviti izjave o la
stništvu elektronskega podpisa.
SKLEP: Upravi RS za javna plačila se pošljejo 
izjave o lastništvu elektronskega podpisa (last
ništvo javnega dela ključa za elektronsko pod
pisovanje) in sicer za:
- Antona Mavra
- Petra Deu
- Brigito Lah
Gospod Maver je na koncu seznanil prisotne, da 
bodo tudi v bodoče seje sveta na dva meseca, 
zapisniki se bodo kot doslej dostavljali skupaj z 
vabilom za sejo.

Seja je bila zaključena ob 19. uri in 30 minut.

ZAPISALA Anton Maver
Ruža Brcar PREDSEDNIK SVETA KS
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^Hi zapisnik 3. seje
Sveta KS Mokronog, ki je bila v torek, 25.2.2003, 
ob 18.00 uri v sejni sobi KS Mokronog, Pod 
gradom 2.
PRISOTNI: Anton MAVER, Igor JEVNIKAR, 
Marjan KOLENC, Jože KOPINA, Franci KOS, 
Zvone PRESKAR, Iztok REP, Anka ZAJC, Rudi 
ZUPANČIČ, Elizabeta ŽLAJPAH 
OPRAVIČENO ODSOTENA: Peter DEU, Borut 
Dvornik, Boštjan Blatnik 
OSTALI PRISOTNI: Mojca VOVK, Jožica 
SAMIDE
Predlagani dnevni red je bil zaradi prošnje ge. 
Mojce VOVK spremenjen in sicer, sta bili zame
njani točki 1. in 2.
DNEVNI RED:
1. Poročilo nadzornega odbora o zaključnem 

računu za leto 2002 in sprejem zaključnega 
računa za leto 2002

2. Pregled in potrditev zapisnika prejšnje seje
3. Poročilo inventurne komisije za popis osnovnih 

sredstev in drobnega inventarja
4. Obravnava vlog in dopisov
5. Razno
Spremenjen dnevni red je bil soglasno sprejet.
K točki 1:
Finančno poročilo za leto 2002 je predstavila ga. 
Mojca VOVK. Povedala je, da seje nadzorni 
odbor sestal dvakrat ter ugotovil, daje bilo poslo
vanje KS Mokronog v letu 2002 v skladu z ve
ljavno zakonodajo in predpisi. Pregledani so bili 
računovodski izkazi, pri poslovanju pa ni bilo ugo
tovljenih nepravilnosti, zato nadzorni odbor pred
laga svetu KS, naj sprejme zaključni račun za leto 
2002 v predlagani obliki.
Nadalje predlaga svetu, da bi zaradi sprememb 
kontnega plana bilo nujno potrebno popraviti oz. 
dograditi obstoječi program, ker pa je strošek zelo 
velik, bi bilo bolj smotrno nabaviti nov program 
(cca 200.000,00 SIT).

Glede presežka prihodkov nad odhodki je g.
Maver pojasnil, da so to sredstva, namenjena za 
asfalt - beton na rekonstruirani cesti Gorenja vas - 
Bačje in sredstva namenjena vodovodnemu odboru 
Gorenje Laknice. Presežek v višini 9,5 milijonov 
tolarjev je bil v januarju mesecu že nakazan CGP 
Novo mesto, 1, 2 mio pa vodovodnem odboru 
Gorenje Laknice.
Pri avansnem plačilu asfalt - betona je CGP Novo
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mesto dalo 4 % popusta, kar je več, kot če bi denar 
vezali na banki.
V razpravi o zaključnem računu za leto 2002 je 
ga. Anka ZAJC postavila vprašanje, kako se pokri
vajo stroški sejma z dohodki od sejma in stroški 
pokopališke uprave z dohodki pokopališke uprave.
Ga. VOVK je pojasnila, da sta se do sedaj sejem 
kot tudi pokopališka uprava pokrivala, bolj 
konkretne podatke pa bo pripravila do naslednje 
seje, tako za sejem kot za pokopališko upravo.
Sprejeti so bili naslednji sklepi:
SKLEP 1: Svet KS sprejme oz. potrdi zaključni 
račun za leto 2002 v predlagani obliki, (zaključni 
račun v predlagani obliki je priloga zapisnika).
SKLEP 2: Do prihodnje seje se pripravi pregled 
prihodkov in odhodkov za sejem in pokopališko 
upravo.
SKLEP 3: Svet KS soglaša, da se nabavi nov 
program za knjigovodstvo glede na spreme
njeno zakonodajo.
Na koncu se je g. predsednik zahvalil ge. Mojci 
VOVK in nadzornemu odboru za dobro opra
vljeno delo.

K točki 2:
Pri pregledu zapisnika zadnje seje se ugotovi, daje 
zaradi odhoda ge. Brigite LAH potrebno popraviti 
drugi sklep 4. točke. Nov sklep se glasi:
SKLEP: Upravi RS za javna plačila se pošljejo 
izjave o lastništvu elektronskega podpisa (last
ništvo javnega dela ključa za elektronsko pod
pisovanje) in sicer za:
Antona Mavra 
Petra Deu 
Jožico Samide
K točki 3:
Inventurna komisija (Zvonko Preskar, Jože Novak, 
Ivan Pucelj in Brigita Lah) je opravila popis 
gotovine v blagajni KS Mokronog in popis 
osnovnih sredstev ter drobnega inventarja v lasti 
KS ter pripravila pisno poročilo.
Na poročilo prisotni niso imeli pripomb, sprejeta 
pa sta bila naslednja sklepa.
SKLEP 1: Svet KS potrdi poročilo inventurne 
komisije za popis osnovnih sredstev in drobnega 
inventarja za leto 2002.
SKLEP 2: V roku 6 mesecev se vsa osnovna 
sredstva in drobni inventar opremi z inventar
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nimi številkami. Na novo nabavljena osnovna 
sredstva se v bodoče sproti oštevilčijo.
K točki 4:
- G. predsednik seznani prisotne, da je g. Slavko 
Ogrinc iz Ljubljane na KS Mokronog naslovil 
pisno prošnjo za postavitev obcestne ograje v 
Srednjih Laknicah št. 7. Prošnjo za ureditev preho
da čez cesto pa je poslala ga. Alojzija Vovk iz 
Srednjih Laknic št. 3.
Ker sta obe prošnji v pristojnosti reševanja CGP, 
sta bili dne 11.2. 2003 odstopljeni na CGP Novo 
mesto.
- PGD Mokronog prosi za finančno pomoč, ker 
namerava napeljati v gasilski dom centralno ogre
vanje.
Prisotni so mnenja, da smo PGD že večkrat 
finančno pomagali pri različnih akcijah in glede na 
to, da trenutno nimamo razpoložljivih sredstev, se 
vloga zavrne.
SKLEP: Ker KS Mokronog trenutno nima 
razpoložljivih finančnih sredstev, se finančna 
pomoč PGD Mokronog zaenkrat ne odobri.
- G. Janez Hlade in Ignac Jurglič sta KS zaprosila 
za pomoč pri urejanju dovozne poti in dvorišča, za 
kar bi potrebovala cca 900 m3 gramoza.
SKLEP: G. Janezu Hladetu in g. Ignacu 
Jurgliču iz Puščave, svet KS odobri 130 m3 
gramoza za ureditev dovozne poti.
- G. Miloš Koščak (stanujoč Glavni trg 34, 
Sevnica) je na svet KS naslovil prošnjo za pomoč 
pri asfaltiranju dela ceste pri kapelici - cesti, ki 
povezuje Pričo z vasjo.
SKLEP: G. Milošu Koščaku se pošlje dopis oz. 
predlog, da polovico predvidenih sredstev za 
asfalt priskrbijo sami, drugo polovico pa bo 
skupaj z organizacijo poravnala KS.
K točki 5:
- G. predsednik seznani prisotne, da bo 7. marca 
2003 v počastitev mednarodnega praznika (dan 
žena) v naši KS gostoval pevski zbor LIRA 
Kamnik. Pevskemu zboru bi plačali prevozne 
stroške ter večerjo, ženskam prisotnim na koncertu 
pa bi podarili nageljček. Predlaga tudi, da se za 
koncert zaračuna vstopnina.
SKLEP: KS Mokronog organizira 7. 3. 2003 
koncert v počastitev mednarodnega praznika 
dneva žena in v ta namen povabi v goste 
najstarejši slovenski pevski zbor LIRA iz 
Kamnika. KS krije stroške prevoza zbora in
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večerjo za člane zbora. Vse žene in dekleta, ki 
se bodo koncerta udeležile, prejmejo ob vhodu 
v dvorano nageljček.
- Ob poteku mandata članom sveta v prejšnjem 
sestavu je potekel tudi mandat uredniškega odbora 
lokalnega glasila Mokronajzar. Svet je to obrav
naval in sprejel naslednja sklepa.
SKLEP 1: Razreši se uredniški odbor v stari 
sestavi in se imenuje nov uredniški odbor, v 
njem ostanejo vsi člani prejšnjega uredniškega 
odbora.

SKLEP 2: Pripravi se cenik storitev, za izdela
vo, tisk in izdajo lokalnega glasila Mokronajzar. 
Le tega pripravi uredniški odbor in ga predloži 
v obravnavo in sprejem svetu KS.
- G. predsednik prisotne seznani, daje Javni sklad 
RS za kulturne dejavnosti objavil javni poziv za 
zbiranje predlogov za sofinanciranje nujnih 
posegov pri investicijskem vzdrževanju prostorov 
in nakupa opreme za potrebe ljubiteljske kulturne 
dejavnosti za leto 2003.
SKLEP: KS razpolaga s prostori namenjenimi 
za izvajanje ljubiteljskih kulturnih dejavnosti 
(kulturni dom), zato bo predložil vlogo na javni 
poziv JS RS za kulturne dejavnosti.

- Tudi v KS Mokronog bo uvedeno ločeno zbiranje 
odpadkov (plastika, steklo, papir) na ekoloških 
otokih. Za KS Mokronog je predvidena izgradnja 8 
takih ekoloških otokov.
SKLEP: V KS Mokronog se predvidijo nasled
nje lokacije za postavitev ekoloških otokov: Beli 
Grič - v useku pri GD, Mokronog - pri OŠ, na 
sejmišču in v novem naselju (v bližini gornjega 
bloka), Gorenje Laknice - avtobusna postaja pri 
Kučiču, Sveti Vrh, Hrastovica in Puščava. (Za 
zadnja tri naselja lokacije še niso določene.)
- V KS Mokronog sta se zglasila zakonca Šere iz 
Pugleda s prošnjo oz. zahtevo za ureditev ceste do 
njihove hiše.
SKLEP: Svet KS imenuje komisijo (g. Maver, g. 
Deu in g. Kos), ki naj si ogleda dejansko stanje 
ter do naslednje seje sveta pripravi predlog 
rešitve.
- G. Zvone Preskar izpostavi potrebo vaščanov 
Martinje vasi, glede postavitve nadzemnega 
hidranta.
SKLEP: G. Zvone Preskar do naslednje seje 
pripravi predlog rešitve - pridobitev soglasja
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lastnika parcele, kamor bi hidrant postavili, in 
način financiranja.
- Ga. Anka Zajc izpostavi neprimernost prostorov, 
kjer potekajo volitve za del naselja Mokronog in 
več okoliških vasi. Na istem mestu namreč oprav
ljajo svoje delo kar 3 volilni odbori.
SKLEP: KS da občinski volilni komisiji pobu
do, naj vsaj enega od treh volilnih odborov 
prestavi na drugo lokacijo. KS predlaga, da je 
ta lokacija kulturni dom Mokronog.
- G. Kopina predlaga, da se seznam in razpored 
pluženja v zimskem času objavi v lokalnem 
časopisu, na kar mu g. Maver pojasni, daje bil 
razpored pluženja krajevnih cest že objavljen v 
decembrski številki Mokronajzarja. Ob tem pa 
poudari, da so dogovori sklenjeni s posamezniki, 
ki pluženje opravljajo; le- ti plužijo za plačilo KS 
le krajevne ceste.

Nadalje g. Kopina predlaga ureditev pešpoti za 
starejše občane, in sicer od Obahatove hiše do 
zdravstvenega doma.
G. Maver pojasni, da bo ta pot urejena, ko se bo 
urejalo starotrško jedro. V pripravi je projektna 
dokumentacija. Po informaciji, ki nam jo je posre
dovala strokovna služba občine Trebnje pa bo 
država ta projekt uvrstila v plan gradnje za leto 
2005.
G. Kopina prosi tudi za pojasnilo, kdo je odgo
voren za čiščenje snega pri zdravstvenem domu, 
na kar mu g. Maver pojasni, da je za to zadolžen 
lastnik objekta. Pove pa tudi, da sta se z direktori
co ZD go. Elizabeto Žlajpah že pogovarjala o 
skupnem nastopanju za odpravo tega problema.
Nekateri člani sveta so izpostavili slabo opravljeno 
delo nekaterih izvajalcev pluženja na posameznih 
krajevnih cestah, o čemer je tekla razprava.
Glede na pripombe o kvaliteti pluženja g. Rep 
predlaga, da bi v bodoče objavili razpis in določili 
pogoje pluženja.
SKLEP: Za sezono pluženja 2003/04 bo svet KS 
pripravil razpis, ga javno objavil, zbral 
ponudbe in izbral najugodnejše ponudnike.
- G. Igor Jevnikar predlaga postavitev prometnega 
znaka "čelna zapora" pri hiši Koželj na Svetem 
Vrhu.
SKLEP: KS se strinja s postavitvijo opozorilnih 
tabel na predlaganih mestih, o čemer bo 
obvestila občino Trebnje.
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- G. Franci Kos izpostavi problem slabega spreje
ma TV Vaš kanal iz Novega mesta, o čemer je 
stekla razprava.
SKLEP: KS Mokronog pripravi dopis za TV 
Vaš kanal, v katerem naj od vodstva televizije 
zahteva pojasnilo razlogov, obenem pa tudi 
rešitev.
- Na koncu g. predsednik prisotne seznani, da ga. 
Brcar, kije začasno opravljala administrativno 
tehnična dela, odhaja, namesto nje pa bo (oziroma 
že) opravljala navedena dela ga. Jožica Samide.
Ker je ga. Samide doma iz Mokronoga, bodo do 
nadaljnjega uradne ure na KS v ponedeljek od 
17.00 do 20.00 ure, v sredo od 8. do 11. ure in v 
petek od 8. do 11. ure. O novem urniku bodo kra
jani obveščeni z običajnim načinom obveščanja 
(oglasne deske).
Seja je bila zaključena ob 19. uri in 45 minut.
ZAPISALA Anton Maver
Ruža Brcar PREDSEDNIK SVETA KS

Vprašali smo predsednika KS, g. Mavra, kak
šna "pridobitev" (ki se z vseh strani rima na 
"prostorska skrunitev"!), je zrasla v Martinji 
vasi? Povedal je, da se odgovornim za 
postavitev stolpa ni zdelo vredno o tem se
znaniti lokalno oblast, kaj šele vprašati za 
mnenje!
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MOKRONAJZAR
NA VRHU IN ŽEMPOHU JE 
VODA

Po zimskem zatišju, ko je gradnja vodovoda Vrh - 
Žempoh zastala, smo Gorjani spet prijeli za delo. Tako 
smo še pred pričetkom pomladi dokončali začeta dela 
v črpališču in vodohranu, izvedli glavna gradbena 
dela, uredili priklope na primarnih ceveh in uredili 
priključke s števci. S tem je že večino dela opra
vljenega. Ostane še nekaj zemeljskih del pri črpališču 
in postavitev zaščitnih ograj. Seveda bo treba 
dokončati tudi cestne prekope, ki bodo popravljeni 
skupaj s preplastitvijo ceste Vrh - Žempoh, kar je v 
načrtu še letos.
Naj navedem še nekaj podatkov. Ob pristopu k izgrad
nji vodovoda smo se vsi bodoči uporabniki s pogodbo 
obvezali zbrati denarna sredstva v višini 5,5 miljona 
sit (skupno) in vložiti po 130 ur lastnega dela. 
Povedati moram, da je opravljenih ur pravzaprav 
veliko več in sicer preko 3300. Občina je k temu pri
maknila 8,4 milijona sit, manjkata pa še približno 2 
milijona.
Na sedmem sestanku uporabnikov vodovoda smo 
ugotovili, da je bilo od 6. junija preteklega leta, ko 
smo pričeli s podiranjem drevja in grmičevja na trasi, 
položenih cca. 1800 metrov primarnega in 800 metrov 
sekundarnega voda. Sicer pa ima vodohran, ki je že 
prestal preizkus vodotesnosti, prostornino 30 m3. 
Glede na to, da so vsa dela in pridobitev soglasij iz 
Občine Trebnje in Komunale v zaključni fazi, smo se 
Gorjani dogovorili, da bomo vodovod odprli v nedeljo 
27. aprila 2003 pri vodohranu.
Ob tej priliki bi se v imenu gradbenega odbora za
hvalil za pomoč pri našem projektu krajevni skupno
sti Mokronog in občini Trebnje ter vsem, ki so nam 
kakorkoli pomagali pri naši novi pomembni prido
bitvi.

Predsednik odbora za izgradnjo 
vodovoda Vrh - Žempoh 

Toni Bulc

NA POMOČ!
KRATKO IN JEDRNATO O DELU 
MOKRONOŠKIH GASILCEV

23. februarja 2003 seje Prostovoljno gasilsko društvo 
Mokronog zbralo na rednem letnem občnem zboru, ki 
je bil hkrati tudi volilni, saj je dosedanjemu vodstvu 
potekel petletni mandat. Pregledali so opravljeno delo 
in se domenili, kako naprej. Ker Mokronajzar 
dejavnost gasilskega društva sproti spremlja, bomo 
povzeli samo nekatere poudarke iz poročil.
- V društvo je vpisanih 119 članov, od tega je 22 žensk, 31 
mladincev in 6 pionirjev. V društvu je tudi 13 veteranov in 6 
veterank.
- Veliko skrbi in truda so vlagali in vlagajo v izobraževanje.
V letih od 1998 do 2002 so tečaj za vodje skupin opravili 3 
člani, za vodje enot 2 člana, 1 je postal višji gasilski častnik,
15 članov je opravilo tečaj za izprašane gasilce, 1 je postal 
sodnik gasilsko športnih disciplin, 1 seje usposobil za vode
nje radijskih postaj, 1 za tehnično reševanje, 2 sta opravila 
tečaj za nosilca dihalne tehnike, 2 sta postala mladinska me
ntorja, 5 članov pa je opravilo tečaj za strojnike.
- Vse prve nedelje v mesecu so izkoristili za redne gasilske 
vaje, sodelovali pa so tudi na sektorskih vajah, ki sta jih orga
nizirala gasilska zveza Trebnje in občinski štab civilne zaščite.
- Postali so prepoznavni na občinskih, regijskih in državnih 
tekmovanjih. Gotovo tudi zaradi dobrega dela mentoijev ekip 
in poveljnika društva Petra Železnika.
- Posebno zahvalo zasluži ekipa članic v skupini "B", ki seje 
prebila med najboljše v državi.
- Redno so vzdrževali opremo in stroje.
- Posebno so se trudili okrog nabave gasilskega vozila GVC 
24/50, ki so ga krstili ob 120 letnici društva.

KRONOLOGIJA 2002
- 5. februarja so organizirali silvestrovanje za vse člane in 
sodelavce društva.
- 19. januarja je bil sestanek upravnega in nadzornega odbora 
v zvezi z nadgradnjo vozila GVC 24/50.
- 26. januarja sta pionirska in mladinska ekipa na občinskem 
tekmovanju dobili pravico do sodelovanja na državnem tek
movanju.
- 1. marca so v dvorani kulturnega doma v Mokronogu orga
nizirali proslavo ob dnevu civilne zaščite. Društvo je ob tej 
priložnosti zlati znak civilne zaščite.
- 3. marec je potekal v znamenju delovne akcije. Na sejmišču 
so ob tehtnici razširili pot in zabetonirali cevi za postavljanje 
mlaja.
- 16. marca so pripeljali GVC 24/50 v garažo gasilskega 
doma.
- 23. marca so skupaj z mokronoškim turističnim društvom 
organizirali salamiado na Priči.
- 7. aprila je potekala delovna akcija. Očistili so gasilski dom 
in njegovo okolico.
- 14. aprila so montirali stabilni polnilec za GVC 24/50, ki 
vseskozi vzdržuje akumulatoije.

MOKRONAJZAR 7



- 27. aprila je bila razširjena seja upravnega odbora.
- 28. aprila so na prireditvi TEK - TOM opravljali redarsko 
službo.
- 4. maja je bilo društvo organizator pionirskega in 
mladinskega tekmovanja, ki se gaje udeležilo 39 ekip.
- 18. maja seje pionirska ekipa udeležila državnega tek
movanja in osvojila 35. mesto.
- 25. maja so se članice udeležile tekmovanja v Moravskih 
Toplicah in osvojile 16. mesto.
- 2. junija je bilo društvo glavni organizator občinskega tek
movanja članic, članov in veteranov.
- 8. junija je društvo organiziralo srečanje gasilk trebanjske 
gasilske zveze. Udeležile so se ga tudi gasilke iz Velike 
Gorice (Hrvaška).
- 15. junija je bila v kulturnem domu slavnostna seja s kul
turnim programom ter podelitvijo društvenih priznanj in 
odlikovanj.
- 29. junija je bilo veliko praznovanje ob 120 letnici društva.
V paradi je sodelovalo 275 pioniijev, mladincev, članic in 
članov ter 28 gasilskih vozil. Z željo, da bi čim manjkrat 
moral sodelovati pri reševanju nesreč, je bil krščen gasilski 
avtomobil GVC 24/50. Zahvale vsem, ki so prispevali k tej 
pridobitvi: TOM - oblazinjeno pohištvo Mokronog in g. Alojz 
Gliha, KS Mokronog, gasilska zveza Trebnje, občina Trebnje, 
gostilna Deu, bencinski servis, žaga in avtotransport Deu, 
Dorema Mokronog, Avtoton Gregorčič Alojz, kmetijska 
zadruga Trebnje, PGM Ladi Gregorčič, Trimo Trebnje, Tios 
Silvo Žnidaršič, mesarstvo Cvetan, uprava za zaščito in reše
vanje, civilna zaščita Trebnje in še mnogi drugi. Ob tej 
priložnosti je izšel tudi bogat bilten.
- 24. avgusta piknik z vse, ki delajo v društvu.
- V oktobru društvene, sektorske in občinske vaje in kostanjev 
piknik.
- 23. novembra sestanek Upravnega in nadzornega odbora.
- 7. decembra je ekipa mlajših pionirjev na mladinskem kvizu 
v Domžalah osvojila odlično šesto mesto.
- 29. decembra razširjena seja upravnega odbora.
V letu 2002 je PGD Mokronog imelo 11 intervencij, od tega 
pet krat zaradi dimniških požarov, enkrat zaradi travniškega 
požara, požara potniškega vlaka, požara v skladišču tovarne 
Trimo, požara brunarice v Gorenji vasi, in požara v avtomo
bilu.

NOVO VODSTVO PROSTOVOLJNEGA 
GASILSKEGA DRUŠTVA MOKRONOG 
Upravni odbor:
1. Janez Bregant, predsednik
2. Peter Mikec, namestnik predsednika
3. Peter Železnik, poveljnik
4. Franci Jevnikar, namestnik poveljnika
5. Darinka Bregant, tajnica
6. Rafko Bijec, pomočnik tajnice
7. Snežka Bizjak, blagajnik
8. Andrej Jevnikar, član
9. Pavel Železnik, član
10. Lado Abina, član
11. Alojz Gregorčič, član
12. Alojz Bregant, član

| MOKRONAJZAR_ _ _ _ _ _ _ _ _ _
13. Olga Jevnikar, članica
14. Miro Gorenc, član 
Poveljstvo:
1. Peter Železnik, poveljnik
2. Franci Jevnikar, namestnik poveljnika
3. Benjamin Miklavčič, namestnik poveljnika 
Nadzorni odbor:
1. Pavel Jevnikar, predsednik
2. Franci Gregorčič, član
3. Ivana Mikec, članica 
Častno razsodišče:
1. Anton Zidar, predsednik
2. Peter Deu, član
3. Anton Tratar, član
4. Rafko Bijec, član
5. Marjan Bale, član 
Ostale zadolžitve:
1. Stane Zupančič st., praporščak
2. Slavko Tršinar, pomočnik praporščaka
3. Olga Jevnikar, referentka za ženske
4. Snežka Bizjak, pomočnica referentke za ženske
5. Jože Simončič, sanitetni referent
6. Franci Jevnikar, strojnik
7. Drago Kastelic, pomočnik strojnika
8. Janez Brajer, pomočnik strojnika
9. Franci Gregorčič, orodjar in gospodar
10. Franc Pleskovič, pomočnik orodjarja
11. Vojko Urbič, pomočnik orodjarja
12. Lado Abina, voznik GVC 24/50
13. Darko Lamovšek st., pomočnik voznika
14. Benjamin Miklavčič, voznik GVC 24/50
15. Marko Bale, pomočnik voznika
16. Alojz Gregorčič, voznik GV 1
17. Kastelic Vinko, pomočnik voznika
18. Bojan Koračin, pomočnik voznika

KRONOLOGIJA 2003 (do aprila)
-11. januar: silvestrovanje za člane društva (sistem: vsak vse 
sam plača!)
- 2. februar: razšiijena seja upravnega in nadzornega odbora
- 13. februar: montaža polic za polnjenje ročnih radijskih 
postaj in svetilk
- 22. februar: urejanje gasilskega doma in okolice
- 23. februaija: občni zbor
- 2. marca: redarstvo na maškeradi in z več točkami v 
karnevalski povorki
- 6. marca: črpanje vode iz lovilnega jaška pri cisterni za 
kurilno olje (2 gasilca)
- 23. marca: travniško grmičevnat požar na Svetem Vrhu (15 
gasilcev)
- 24. marca: prevzeta napeljava za centralno ogrevanje v 
gasilskem domu
- 5. aprila: salamiada v gasilskem domu (najboljšo salamo je 
ponudil Anton Martinčič iz Mokronoga)
- 6. aprila: v Srednjih Laknicah čiščenje odtočnih cevi s 
pomočjo gasilske brizgalne in čistilca kanalizacije (5 gasilcev)
- 7. aprila: reševanje mačka z električnega droga na Svetem 
Vrhu (1 gasilec, lastnik in krajanka).
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OBČNI ZBOR 
TURISTIČNEGA DRUŠTVA
S predstavitvijo Turističnega krožka OŠ Mokronog 
(predstavila gaje Jelka Tršinar, ki krožek tudi sicer vodi) 
so člani TD Mokronog začeli svoj letni skup. 
Predsednica društva, Irena Florjančič, je v poročilu ugo
tovila, da je bil lani zastavljeni program v večjem delu 
zadovoljivo izvršen. Tako so organizirali kulturno turi
stične prireditve otroški pustni karneval, koncert ob 
mednarodnem dnevu žena, Slovenski Kljukec, TOM tek. 
Sejmarska pot Mokronog - Struge, Vorančeva pot, nov
oletni koncert šentrupertske godbe.
Organizirali so tudi čistilno akcijo, izlet na Brione, izde
lovali so spominke, čestitke za novo leto, skrbeli za tu
ristično vitrino, sodelovali na Trebanjskem košu, na 
mokronoškem sejmu, izdali serijo razglednic, sodelovali 
z drugimi društvi in turističnim krožkom na OŠ 
Mokronog.
Od zastavljenih ciljev jim ni uspelo oživeti prireditve 
Kresna noč, niso izpeljali izobraževalnega programa in 
niso izdali turistične publikacije kraja.
Opravili so tudi nekaj kadrovskih zamenjav. Novi tajnik 
društva je Bojan Koračin, blagajničarka Erika Udovč, 
nova članica disciplinske komisije je Maja Pelko, člani
ca nadzornega odbora pa Anka Zajc. Na čelu društva bo 
še naprej Irena Florjančič.
V program dela za leto 2003 so zapisali naslednje prire
ditve: Srečanje bradačev (januar), Pustni karneval (fe
bruar), TOM tek (maj), Sejmarska pot Struge - 
Mokronog (avgust), Vorančeva pot (oktober).
Tudi letos bodo v kraju organizirali čistilno akcijo, za 
katero je odgovornost prevzela Mirjam Meglič. 
Imenovali so tudi komisijo, ki bo skrbela za čistočo in 
lep izgled kraja. V njej so: Mirjam Meglič, Bojan 
Koračin, Anton Tratar in lka Janežič. Kraj bodo trikrat 
letno ocenjevali, rezultate pa javno objavili.
Spet bodo organizirali izlet, izdelovali spominke, sode
lovali na sejmu, izdali zloženko in se vključili v izo
braževanje.
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Mojca Abina, Špela Kržie in Jernej Švare, izvrstni vodiči po 
razstavi __________________
orientacijski ogled, kjer smo skupaj prepoznavali 
osnovne prvine pokrajine, ki jih lahko vključimo v 
turistično ponudbo. Učenci so nato po skupinah zbi
rali gradivo in informacije o naravno - in družbeno- 
geografskih elementih pokrajine: površju, podnebju, 
vodovju, rastlinstvu, živalstvu, kulturni dediščini, 
prireditvah, kulinarični kulturi, prometu, komunalni 
opremljenosti, turističnih in gostinskih objektih in 
napravah. Oblikovali so sezname, opise, iskali doda
tno literaturo, prospekte, fotografije, razglednice, za
nimivosti ... Na podlagi zbranih podatkov smo izvedli 
analizo možnosti za razvoj turizma in ugotovili, da 
obiskovalcem lahko pokažemo veliko zanimivega. 
Naše ugotovitve smo dopolnili s predlogi za dodatno 
turistično ponudbo. Zavedamo se, da je pomembna 
sestavina turizma tudi gostoljubje, zato smo obliko
vali deset zlatih pravil gostoljubja ter sestavili anketo 
o gostoljubju v domačem kraju.

TURIZMU POMAGA 
LASTNA GLAVA
V letošnjem šolskem letu smo na OŠ Mokronog 
ustanovili turistični krožek, katerega namen je razviti 
pozitiven odnos do turizma pri učencih in hkrati v njih 
zbuditi zanimanje za turizem kot njihovo kasnejšo 
poklicno ali ljubiteljsko dejavnost.
Uvodoma so učenci spoznali nekaj osnovnih pojmov 
o turizmu, oblike dela, vrste turizma in njegov gospo
darski pomen. S tega vidika smo se lotili spoznavanja 
domačega kraja kot turističnega kraja in ugotavljali, 
kakšne so tu osnove za razvoj turizma. Odšli smo na

Zelo zahtevna bo zadnja vsebina, to je priprava in 
izvedba vodenja po domačem kraju. Učenci se bodo 
najprej seznanili z osnovami vodenja, nato pripravili 
različne programe, ki bodo ponujali ogled naravnih in 
kulturnih znamenitosti kraja in bližnje okolice.
Ker nas druži želja po raziskovanju in novih znanjih, 
smo z veseljem sprejeli še en izziv - festival Turizmu 
pomaga lastna glava, katerega organizatorje že 17. 
leto zapored Turistična zveza Slovenije in velja za eno 
najpomembnejših prireditev na področju turizma. Na 
razpisano temo 'Bili so in ostajajo veliki ljudje' smo se 
prijavili z dr. Henrikom Heferletom. Zakaj smo izbrali 
ravno njega? Prim. dr. Henrik (Hinko) Heferle je bil

MOKRONAJZAR



Seveda pa takšnega uspeha brez tistih, ki so nam 
vseskozi pomagali in nas podpirali, ne bi bilo. Na tem 
mestu se za pomoč, razumevanje in podporo zahvalju
jemo kolektivu OŠ Mokronog, Turističnemu društvu 
Mokronog in Krajevni skupnosti Mokronog. Prav tako 
smo dolžni zahvalo Marku Kapusu, Stanetu Pečku, 
Borutu Dvorniku in Mici Koračin. Dokazali smo, da 
skupaj zmoremo več.
Naj zaključim z verzi turistične himne, ki pravi takole:

Majhen kotiček sredi sveta, 
vsi smo ponosni, 
da tu smo doma.

Mi vrata široko odpiramo v svet, 
da vsak hi turist, 

si ogledal naš svet.

Turizem smo ljudje, 
vsi mladi in stari, 

turizem smo ljudje!

Mentorica turističnega podmladka 
Jelka Tršinar

poleg zdravniškega poklica, znanstvenega in medici- 
nsko-publicističnega udejstvovanja poznan tudi kot 
krajevni zgodovinar. Raziskoval je zgodovino 
Dolenjske, še posebej Mimske doline. Napisal je 
obširno zgodovino svojega rojstnega Mokronoga. 
Njegovo ljubezen do kraja je moč čutiti tudi iz skrbno 
zbranih in opisanih zgodovinskih dejstev ter dolgolet
nega iskanja založnika za svojo knjigo, ki pa žal ni 
nikoli izšla. Delo je ostalo v rokopisu, pa še ta se ni 
ohranil v celoti.
Raziskovanja smo se lotili najprej z informativnim 
povpraševanjem o njem in zbiranjem literature. 
Pomanjkanje le-te nas ni zaustavilo. Prav tako ne ugo
tovitev, kako malo ljudi se ga še spominja, pač pa smo 
le še bolj vztrajno iskali sledi in nazadnje celo prišli do 
njegovega še neobjavljenega tipkopisa Zgodovina 
Mokronoga. Življenje in delo Henrika Heferleta ter 
ideje o vključevanju njegove zapuščine v turistično 
ponudbo kraja smo natančneje predstavili v raziskoval
ni nalogi, kije bila poleg razstave in odrske predstavitve 
potrebna za sodelovanje na festivalu.
Na letošnjem festivalu je sodelovalo preko 100 šol iz 
vse Slovenije, svoje dosežke je predstavljalo več kot 
2100 učencev in 290 mentorjev. Na področnem tek
movanju v Krškem, 17. marca letos, smo usvojili sre
brno priznanje in dobili povabilo, da z razstavo 
sodelujemo tudi na državnem tekmovanju, ki je 
potekalo 11. aprila na Vranskem. Med 32 sodelujoči
mi šolami smo uspešno predstavili delo turističnega 
krožka Mokronog, za kar smo prejeli zlato priznanje 
Turistične zveze Slovenije.

SPOMINSKI DAN 
PAVLA GOLIE
Spominski dan Pavla Golie smo v občini Trebnje 
obeležili s štirimi kulturnimi dogodki. 10. aprila 2003 
je bila v Trebnjem slovesna akademija, ki je bila 
posvečena lani umrlemu učitelju, pesniku in kulturne
mu delavcu Francetu Režunu. Ob tej priložnosti je 
izšel ponatis njegove prve pesniške zbirke Drobci 
sonca z ilustracijami Lucijana Reščiča. Naslednji dan 
je telovadnica osnovne šole v Šentrupertu gostila 
območno revijo otroških pevskih zborov, v soboto pa 
so v Mokronogu prepevali odrasli pevski zbori. 
Posebno pozornost pa velja nameniti odprtju stalne 
razstave v avli CIK Trebnje, ki jo je pod imenom 
RASTOČA KNJIGA v petek, 11. aprila, odprl avtor 
razstave prof. Jožko Zupan, na pot pa pospremila 
županja Marica Škoda.

RASTOČA KNJIGA je kulturno dejanje na 
ravni države, ki hoče uveljaviti predstavnost Slovenije 
kot narod dela, kulture in znanja, tako simbol 
RASTOČA KNJIGA ponazarja vso našo zgodovino 
in bivanje.
V občini Trebnje pa smo razmišljali tudi nekoliko 
širše, je zapisano v spremnem listu razstave. Če ima 
naša država svojo RASTOČO KNJIGO, je prav, da 
poiščemo tudi vrednote posameznega področja, jih 
širše predstavimo in postopno nadgrajujemo.
Zamisel se je začela uresničevati, ko so jo potrdili dr. 
Janez Gabrijelčič, idejni oče RASTOČE KNJIGE, 
predsednica Društva Rastoča knjiga Tatjana Fink, 
generalna direktorica Trima in slavist Jože Zupan.
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V zamisel so pritegnili še županjo občine Trebnje 
Marico Škoda, direktorico CIK Trebnje Darinko 
Tomplak ter Javni sklad RS z vodjo območne 
izpostave Mojco Femec. Na ta način je prišlo do 
odprtja stalne razstave o ljudeh, ki so izšli iz treba
njske občine ali so na tem prostoru ustvarili viden 
pečat svojega dela. Za začetek so izbrali štirideset 
osebnosti, med njimi so tudi Mokronožani. Naštejmo 
jih: Ivan ŠAŠELJ (1859 - 1944) - zbiratelj ljudskega 
izročila. Bojan VARL (1920 - 2002) - zdravnik, po 
njegovi zaslugi je nuklearna medicina v Sloveniji 
dosegla evropsko raven. Ivan GUTMAN (1808 - 
1875) - politik, zavzemal seje za ustanovitev univerze 
in realke v Ljubljani, ter za enakopravnost Slovencev. 
Viktor GRČAR (1881 -1942) - pedagog in politični 
delavec, šolski upravitelj in prvi slovenski župan v 
Mariboru. Danijel SMREKAR (1915 - 1992) kon
struktor, statik. Projektiral je večetažne skelete iz 
ojačanega betona (Radiotelevizija, Klinični center 
...). Rafael AJLEC (1918 - 1977) glasbeni pisec in 
pedagog, urednik za komorno glasbo pri RTV 
Ljubljana. Gojmir DEMŠAR (1915) - pianist in glas
beni pedagog, ki je slovensko glasbeno življenje na 
Tržaškem dvignil na sodobno raven. Rafael GLIHA 
(1918), profesor na gozdarski fakulteti. Proučeval je 
proizvodne možnosti sadnih plemen, vzgajanih na 
različnih podlagah in v spremenjenih vremenskih 
razmerah. Njegovo delo sodi v vrh pomološke litera
ture.
Temu velikemu kulturnemu dogodku so dali svoj 
pečat tudi eminentni gostje dr. Janez Gabrijelčič, idej
ni oče RASTOČE KNJIGE, prvakinja ljubljanske 
opere Vilma Bukovec, dramska igralka Iva Zupančič, 
pesnik in akademik Tone Pavček (ki je posebej za to 
priložnost napisal pesem in jo tudi recitiral), pod
predsednik državnega sveta RS Jože Stanič, kije pod
jetju TRIMO podelil Zlati list Rastoče knjige za 
izjemni posluh za kulturo.

Zanimiv odnos do dogodka pa so pokazali 
občinski svetniki: zanesljivo je bil tam samo eden!

Stane P.

Knjiga

TRG MOKRONOG 
SKOZI STOLETJA
ki smo jo najavili v prejšnji številki 
Mokronajzarja, se že vrti v tiskarskih strojih in 
jo bomo v maju lahko kupili. Tako bo vsem, ki 
se zanimajo za naš kraj, omogočeno, da na 
enem mestu dobijo informacijo o pomembno
sti Mokronoga za širše območje Dolenjske v 
času, ko je trg imel lastno avtonomijo. 
Urednica knjige je Marjeta Bregar, izdajatelj in 
založnik pa Studio 5 Mirna (Marko Kapus).

KAMNIŠKA LIRA V 
MOKRONOGU
Moški pevski zbor LIRA iz Kamnika, ki se ponaša s 
120 - letno tradicijo, je 7. marca gostoval v 
Mokronogu. Gostovanje je organizirala krajevna 
skupnost v počastitev mednarodnega dneva žena. 
Prijazen pevski večer, stkan predvsem iz ljudskega 
blaga, so popestrili še Kamniški piskači - godba s 
posebnimi pihalnimi instrumenti in duhovita sprem
na beseda.
Žal je bilo v dvorani manj poslušalcev kot izvajalcev 
na odru.

AFERA POUHN KUFR
je naslov gledališke predstave avtoija Iztoka 
Lovriča, ki jo je v Mokronogu 7. decembra 2002 
v režiji Roberta Bradača uprizorila dramska 
skupina kulturnega društva Ambrus.

SLOVENSKI KUUKEC 03

ki je bil najavljen v koledarju večjih prireditev 
v Mokronogu, nas je navihano potegnil. Prvega 
aprila ga preprosto ni bilo. Turistično društvo in 
krajevna skupnost, v najavi podpisana kot orga
nizatorja, modro molčita.

MOKRONAJZAR Q
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Mokronoškipušeljc Janez Kolenc, Anton Grabnar, 
Lojze Peterle, Jože Peterle in Boris Žnidaršič

Prvo soboto v februarju se je odvrtel 4. festival "(ah), 
TE ORGLICE", ki sta ga v Mokronogu že drugič 
(prva dva sta bila v Trebnjem) organizirala KUD Emil 
Adamič Mokronog in Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti, območna izpostava Trebnje. Namen festi
vala je vrniti orglicam oziroma ustni harmoniki velja
vo, ki jo je ta instrument nekoč že imel, obenem pa mu 
utreti pot do vrat glasbenega šolstva in seveda naprej 
na koncertne odre, saj je glasbilo v rokah pravega 
mojstra zmožno prijateljevati tako s preprostim ljud
skim napevom in domačo plesno poskočnico (ko 
igralec s pretikanjem jezika po kancelah daje melodiji 
"basovsko" spremljavo), kot z otožnim črnskim blue- 
som in zahtevno koncertno klasiko največjih sve
tovnih mojstrov glasbene umetnosti.
V to smo se lahko prepričali tudi na sami prireditvi, ki 
je v prvem delu postregla z vrhunskim nastopom 
Mednarodnega tria Vladimirja Hrovata v zasedbi: 
Vladimir Hrovat - ustna harmonika, Sofija Ristič - 
harfa in Paolo Pegoraro - kitara. Podoživeli so 
Wolfganga Amadeusa Mozarta ANDANTE - K 315, 
Bela Bartoka ROMUNSKE PLESE in Jacquesa Iberta

Mednarodni trio Vladimirja Hrovata

ENTR'ACTE v transkripciji Vladimirja Hrovata.
V drugem deluje ansambel Kurja koža (vodi ga Drago 
Kunej) predstavil ljudsko glasbilo trstenke, ki jim 
ponekod pravijo tudi orglice. Ta povezava z imenom 
je tudi napeljala organizatorje, daje ansambel povabil 
na festival. Imenitna odločitev, kajti malo jih je bilo v 
nabito polni dvorani, ki bi se s tem ljudskim glasbilom 
že kdaj srečali v živo in na tako kakovostni ravni. Žal 
trstenke, ki jih najdemo upodobljene na situli iz Vač 
(5. in 6. stol. p. n. š.), izginjajo in tako je prireditev v 
Mokronogu prispevala vsaj drobec k naporom 
posameznikov, da jih ohranijo pri življenju.
Revialni del festivala je postregel z 22 nastopi 
orgličarjev, ki so se predstavili kot solisti ali pa v 
družbi z drugimi instrumenti.
Začetek je bil v znamenju domačinov. Pod imenom 
MOKRONOŠKI PUŠELJC so prijetno presenetili 
Anton Grabnar, Janez Kolenc, Boris Žnidaršič, Jože 
Peterle in Lojze Peterle. Za njimi je ogrel dlani 
poslušalcev Stanko Hostnik, ki seje predstavil tudi kot 
kantavtor s pesmico o sosedu. Domači "paket" sta 
prisrčno zaključila Matjaž Jevnikar in Jože Mikec 
(kitara).
Potem so se zvrstili Jože Markovič (Zagrad), Stanislav 
Kavčič (Brezovica), Anton Zaletelj, (Škofljica), Jože 
in Maja Stariha (Drašiči) ter Edvard Žagar (Ankaran).

Matjaž Jevnikar in Jože Mikec (kitara).

MOKRONAJZAR Q



Kot skupina (orglice, kitara, bršlinov list) so nastopili 
Anton Hren (Novo mesto), Jože Hofman (Šentjernej) 
in Sandi Žnidaršič (Slepšek). Andjelko in Vinko Babič 
sta prišla iz Ljubljane, v Duo Lojzek pa sta se združila 
Kavčič (orglice) in Kosi (frulica) iz Ljutomera. Ota 
Nemaniča iz Metlike in Branka Banovca iz Črnomlja 
je s kitaro spremljal Damjan Gregorič.
Prijetno je presenetila skupina Silva Grdešiča (ustna 
harmonika), v kateri so še Branko Kapušin (kitara), 
Borut Klobučar (tamburica) in Tino Ladika (kontra
bas) iz Črnomlja. Braslovčana Roka Planovška sta 
spremljala Sebastjan Masnik (kitara) in Janez Starc 
(berda). Ladislav Hočevar (Ljubljana) se je s kitaro 
spremljal sam. Poslušalce sta tako kot lani navdušila 
Robert Ivačič iz Presadola in Jože Andrejaš iz 
Radovljice, Marjan Urbanija in Matija Cerar (ele
ktrični klavir)) pa sta dvorano napolnila z večno zele
nimi melodijami.
Orgličar Viktor Premk je v svoje spremstvo povabil 
kar dva ansambla. Najprej je muziciral z Duom ba
lalajka (Nataša in Aleksej Ermakov - harmonika in ba
lalajka), nato še s tamburaši KUD Medjimurje iz 
Ljubljane.
Po strokovni plati so revijo spremljali Vladimir 
Hrovat, Drago Kunej, Igor Cvetko in Duška Peček.

Za sodelovanje so udeleženci prejeli priznanja, ki sta

Sandi Žnidaršič

jih podelila avtor prireditve Stane Peček in Mojca 
Femec, vodja območne izpostave JSKD, čestitala sta 
jim tudi Igor Teršar, direktor JSKD RS, in Anton 
Maver, predsednik KS Mokronog.
Prireditev je imenitno povezovala Simona Zorc 
Ramovš.
Radio Slovenija je za oddaje I. programa posnel celo
tno prireditev. TV snemanje je opravila novomeška tv 
Vaš kanal, ki pa je bila najeta s strani organizatorja.

Prireditev so podprli:
Cvetličarna PIA Mokronog, Gostilna Deu Mokronog, 
Žaga Deu Mokronog, Mizarstvo Glušič Puščava, KS 
Mokronog, TOM d.d. tovarna oblazinjenega pohištva 
Mokronog, Kovinoplastika Zajc Mokronog, trgovina 
Vesna Mokronog ter Bartog, d. o. o. Trebnje, Javni 
sklad RS za kulturne dejavnosti, Kmetijska zadruga 
Trebnje, Nova ljubljanska banka d.d. Ljubljana, 
Občina Trebnje, Plasta d.o.o Šentrupert, Stanovanjska 
zadruga Šentrupert, TEM tovarna elektro materiala 
Čatež, Trimo d.d. Trebnje, Zavarovalnica Tilia d.d. 
Novo mesto, Zavarovalnica Triglav d.d. OE Novo 
mesto in Zveza kulturnih društev Trebnje.

V okviru festivala je izšel tudi vsebinsko bogat bilten. 
Kot avtorji strokovnih člankov so podpisani Drago 
Kunej (Trstenke), Vladimir Hrovat (Orglice ali ustne 
harmonike) in Igor Cvetko (Oh, te orglice). Poglavje 
"Kako stopiti v krog" prinaša dopisovanje organiza
torjev festivala z vladnimi institucijami, devet strani je 
namenjenih 3. festivalu. S kratkimi opisi, fotografijo 
in sporedom so predstavljeni vsi nastopajoči in je tako 
bilten tudi dragocen arhivski dokument.
Naslov članka Zakaj v Mokronogu je avtor Stane 
Peček izkoristil za kratko turistično predstavitev kraja, 
v članku Janeza Jucufa pa je razgrnjen Etno program 
pri Javnem skladu RS za kulturne dejavnosti.
5. festival "(ah), TE ORGLICE" bo prvo soboto v fe
bruarju 2004. V Mokronogu, seveda!

Stane P.

mokronajzarQ
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OBMOČNA REVIJA 
ODRASLIH PEVSKIH 
ZBOROV 
V MOKRONOGU

Moški pevski zbor KUD Emil Adamič in zborovodja 
Stane Peček

Vsakoletna območna revija odraslih pevskih zborov, 
ki hkrati pomeni tudi pregled zborovskega dogajanja 
in ocena kakovosti posameznih zborov, se je tokrat 
prvič odvila v Mokronogu. Tako se je 12. aprila na 
odru kulturnega doma predstavilo 12 pevskih zborov 
oziroma skupin. Kar trije zbori, ženski Nov korak, 
moški Zagriški fantje in mešani zbor Strune so prišli 
iz šentlovrenskega KUD Marija Kmetova, po dva iz 
Trebnjega - mešani zbor Zlata jesen in Trebanjski 
oktet (oktet Lipa zaradi bolezni žal ni nastopil), z 
Mirne - mešani zbor upokojencev in ženski zbor 
Svoboda, s Čateža - Moški pevski zbor vinogradnikov 
in mešani zbor Kres, po en zbor pa iz Velikega Gabra 
- mešani zbor Dr. Petra Držaja, iz Šentruperta - Moški 
pevski zbor vinogradnikov, in iz Mokronoga - moški 
zbor KUD Emil Adamič.
Revijo je strokovno spremljala prof. Branka Potočnik 
Krajnik, ki je takoj po koncertu vodila z zborovodka- 
mi in zborovodji strokovni posvet. Profesorica je tudi 
selektorica in bo med dolenjskimi in belokranjskimi 
zbori izbrala najboljše za nastop na medobmočni revi
ji-
Priznanja za nastop je zborom, zborovodkam in 
zborovodjem izročil predsednik Zveze kulturnih 
društev občine Trebnje Daniel Metelko.
Revijo je povezovala Zvonka Falkner.
Izredno lep, vsebinsko bogat in kakovosten večer, ter 
delo, čas, odrekanja in strokovnost, kar vse je potre
bno, da se tak večer rodi, sta z izrazi zadovoljstva 
pohvalila tudi Anton Maver, predsednik KS 
Mokronog in Marica Škoda, županja občine Trebnje. 
V prepolni dvorani (nekaj deset jih je vztrajalo tudi 
stoje in zaslužijo še posebno zahvalo nastopajočih ter 
organizatorja JSKD območna izpostava Trebnje!) je 
bilo tudi veliko eminentnih gostov, naj omenimo samo

"bivša" Mokronajzarja, Lojza Peterleta, poslanca in 
slovenskega predstavnika v EU, ter primarija 
dr. Franca Marolta.
Povejmo še, da je revijo organizirala območna 
izpostava Javnega sklada za kulturne dejavnosti, ki ni 
pozabila, da so nastopajoči po nastopu potrebni 
okrepčila. Na splošno zadovoljstvo je te potrebe 
servisirala gostilna ZLATA KAPLJA.

Stane P.

VSEVPREK ME NOSI 
ENERGIJA SIPKA

Zvezdana
Majhen

je naslov sonetu, ki bi ga za naše potrebe lahko nada
ljevali IN NA POMLAD V MOKRONOG ME PRI
NESE, kajti avtorica ZVEZDANA MAJHEN je ravno 
na prvi pomladni dan, uveljavljen tudi kot 
Mednarodni dan poezije, z literarnim večerom 
obiskala naš in (še vedno!) njen kraj. Ne samo zato 
njen, ker pesniki v vsakem kraju najdejo domač 
odmev, tudi zato (če niste vedeli), ker je Zvezdana 
svoje prve metulje o čudežu življenja lovila na 
travnikih med Slepškom in Mokronogom. In tudi zato, 
ker ni bila užaljena zaradi zelene praznine v dvorani. 
"Tisti, ki ste prišli, ste prišli zaradi pesmi in rada vas 
imam", je rekla in svoj večer izpeljala tako, kot si ga 
je zamislila, vključno s klavirskim nastopom Lucije 
Žgajnar.

Zvezdana Majhen ni neznano ime v slovenski 
literaturi. Predvsem najmlajši bralci dobro poznajo 
njene navihane pesmice in uganke, ki so izšle v 
zbirkah Uganke, Cofki, Uganke o živalih in ena o 
človeku in Kam kaka sonce. Zbirka sonetov, ki jo je 
občuteno predstavila v Mokronogu, nosi naslov



POEMA ETRA. V zbirki Žamet jo je izdala in založila 
Mladinska knjiga Založba d.d. Ljubljana. Urednik 
zbirke Aleksander Zorn je o zbirki zapisal: "POEMA 
ETRA je veliko pesniško presenečenje, saj združuje 
dvajsetletno pesniško ustvarjanje. Zanjo bi mogli reči, 
da je nastajala zunaj znanih robov slovenske poezije, 
pa nemalokrat tudi zunaj vpeljanih pesniških praks in 
fraz. Metrično trdna in rimana, največkrat sonetna in 
lirična, hodi ta poezija tudi svoja pota, ki zahtevajo 
široko poznavanje slovenskega slovarja. Njena pose
bna odlika je uglajenost, ki se razodeva v sleherni 
verzni kretnji, v mnogih elegantnih kitičnih obratih. 
Poezija, ki jo bomo vpisali na slovenski lirični zem
ljevid."

Z Besedo ob Besedi dan plisiram 
in pravijo, da Bogu kradem čas.

Nikogar ne naprošam, naj svoj glas 
povzdigne zame, da odparadiram

v posmrtno soho z lovorjem v okras.
Pustite mi to sladko draž, da liram 

duha obrišem znoj in ga utiram 
v metafore, ki sklešejo izraz.

Z Bogom sem zmenjena! Njegov obraz 
smehlja se dobrovoljno, ko študiram 

Besedo ob Besedi in zaviram

grozeč serak idej, ki sili v plaz.
V rojišču časa svojo pot ubiram - 

poemi etra širim belo gaz.

zapisal Stane P.

PRGIŠČE SPOMINA 
ŠKOFUANČEVE ANICE
Pod gradom, ujeta med tri ceste, ždi prijazna hišica, ki ti 
vedno skrivnostno in šegavo hkrati pomežikne s svojimi 
zasanjanimi okenci, kadar te ena od poti pripelje mimo. 
Zamika te, da bi stopil do starih duri in potrkal, čeprav 
morda veš, daje njena lastnica Anica Hrovatič že več kot 
dvajset let na drugi strani velike luže, pri hčerki Jerici, v 
Clevelandu. Ampak ne povsem. Delček Škofljančeve 
Anice, kot so jo po domače klicali Mokronožani, se ni 
nikoli odselil. Pa ne samo zaradi tega, ker jo tedanji otro
ci negujejo v spominu kot prijazno in dobro teto, odprtih 
in toplih rok, ki so v žepu predpasnika vedno našle 
kakšno dobrotico, in tudi ne, ker jo nekateri pomnijo kot 
elegantno in široko razgledano damo, igralko nepozabnih 
vlog v mokronoškem društvu, aktivno na humanitarnem 
polju, temveč tudi zaradi tega, ker se gospa Anica ves ta 
čas na sto načinov vrača nazaj, med drugim tudi v pismih. 
V prepričanju, da bo tudi avtorica vesela, bomo nekatere 
odlomke iz dopisovanja s Koračinovo Mici objavili.

_ _  MOKRONAJZAR

Anica 
Hrovatič - 
Škofljančeva 
Anica,
ko je prazno
vala 90 rojstni 
dan
( rojena 
je 29. 
decembra 
1910).

TRŠKE ŠTIRNE
Draga Mici, da boš vedela!
Štirne so stale tam, kjer smo se otroci najraje zadrževali. 
Obešali smo se na njihove kljuke in se gugali, da je imel 
tvoj stari oče, Anton Koračin, vedno kaj popravljati. Stara 
Golobovka je večkrat skozi okno vpila: "Pankrti, stran od 
Štirne, bo spet polomljena!" Ampak ni kaj dosti zaleglo. 
Iz štime na Frengi je Franc Kolenc napeljal vodo v svojo 
delavnico, kjer je izdeloval kraherle (sladka brezalkoho
lna pijača). Nace Golob ga je na svetega Jerneja dan 
vedno vozil romarjem na Žalostno goro, Sandi Majcen pa 
v svojo vinsko klet, kjer je tudi cvičku včasih kaj dodal. 
Štirn je bilo v Mokronogu pet, kdaj so bile postavljene pa 
bi moralo biti zapisano v kroniki občine Mokronog. Saj 
menda niso tudi kronike odnesli v Trebnje, v novo obči
no? Možno je tudi, da so pozneje trški mesarji meso za
vijali v te važne dokumente.

PERIŠČE
Perišče pri Bizjakovih ni bilo javno perišče, saj je vodo 
uredil posestnik Šeginčan. Čisto vodo je rabil za izdelavo 
usnja. V kleti pod hišo je imel tri globoke kadi, v katerih 
je kože namakal. Veliko je rabil tudi živega apna, da kože 
niso smrdele in zgnile. Zadaj za hišo je bila velika lesena 
lopa, kjer so se napol izdelane kože sušile, potem sojih 
prenesli v "curik čimer", tja, kjer ima Ladi Abina sedaj 
spalnico. Kože so tam do kraja izdelali za prodajo. 
Bizjakova hiša je bila torej prej Šeginčanova, kajti Bizjak 
seje na to posest priženil iz Kostanjevice. Njive pod rav
nim potom so bile vse Šeginčanove, pa tudi veliko njiv na 
Šeginkah. Njegov je bil tudi studenec na Šeginkah, za 
katerega so stari ljudje govorili, da seje vanj pogreznil par 
volov.
Kadar me je Jože Bizjak napodil domov, sem mu vedno 
zabavljala Šeginčan, Šeginčan, Šeginčan!
Na perišču pri Bizjakovih smo prali perilo, dokler ni 
Kalin dal ves graben obzidati in pokriti, da je imel čisto 
vodo za izdelavo kož.
V Stajniku pa seje pralo odkar Mokronog stoji. Tam je 
bila čista izvirčna voda, pozimi topla, poleti mrzla.



TRŠKE LUČI
Luči po trgu so bile v mojih otroških letih vse na petrolej. 
Dobro se spominjam starega Krmajčka (Novaka), ki je 
vsak večer prižgal tri luči. Prvo na grajski škarpi (ta mi je 
svetila naravnost na posteljo), drugo na vogalu bivšega 
sokolskega doma, tretjo pa na vogalu Majcnove hiše. 
V roki je nosil kanglo s petrolejem, na rami pa lestev. 
Spominjam se tudi, daje ponoči navijal nočne ure, vgra
jene v stene hiš. To se je dolgo poznalo na Plantaričevi 
hiši v Šavergasi. Nočno uro je imel še Kalin na zidu 
tovarne, bila je tudi na Majcnovi hiši. Nočni čuvaj je 
moral obhoditi tovarno in trg in navijati ure. Ko je uro 
navil opolnoči, je moral vedno zapeti: "Gospodarji, 
gospodinje, ura bila je polnoč, Bog vam daj svojo 
pomoč!" (To pesem me je naučila teta Barba, ki je bila 
moja pestunja).
Prve električne luči so se po Mokronogu prižgale, ko je 
bil še Penca gospodar tovarne usnja. Takrat je bilo zelo 
malo hiš priključenih na elektriko.

Pripravil Stane P.

VELIKA VELIKA NOČ
Veliko noč praznujemo, aleluja, 

iz srca se radujemo, aleluja!

| MOKRONAJHR

Velika noč je velika zaradi sporočila, ki ga oznanja. 
Zaradi Jezusovega vstajenja namreč zdaj ni nič tako, kot 
seje zdelo na prvi pogled. Vsak trenutek našega bivanja 
in še tako brezihodne situacije zdaj ožaija zarja večnosti. 
Celo boleča zapusščenost, kakršno je Jezus občutil na 
Oljski gori, trpljenje do nespameti križa in smrt, kot 
mejna točka človekovega obstoja, vse dobi pozitiven 
predznak. Velika noč je velika zaradi Božje ljubezni do 
nas in zaradi njega, kar Kristus pretrpi zaradi našega 
zveličanja.

Letos pa je naneslo, da so bili prazniki veliki še zaradi treh 
stvari: velike butare, velikega pirha in velike procesije.

Župnikovo oznanilo: "Lansko leto so na cvetno nedeljo 
prinesli k žegnu butaro velikanko vaščani Hrastovice in 
Mosta. Tudi letos se pustimo presenetiti ..." je dodalo 
zadnjo kapljo čez rob in tako so od svetega Roka tudi 
letos prinesli k žegnu mednarodno butaro velikanko: 
senca sušice je menda segala tja do šentjanške fare. zele
nje je bilo nabrano v šentrupertski fari, leščevino so 
nalomili v tržiški fari, postavili pa sojo pred farno cerkev.

In še zaradi nečesa je bil pušelj zanimiv. V sebi je skrival 
nagradno vprašanje, koliko metrov, na decimeter 
natančno, meri? Takole, za arhiv, malo zaokroženo: 
natančno približno skoraj 20 metrov.
Nagrado, domačo salamo, pa je dobil tisti, ki je uganil 
komisijsko izmerjeno višino.

Drugi velikan je bil meter visok pirh, ki je ob novih 
kulisah ječe in božjega groba lepo popestril velikonočno 
okrasitev bogoslužnih prostorov. Tako, kot si pišče skozi 
lupino izkljuje pot v življenje, tako je Kristus s svojim 
vstajenjem razlomil oklep smrti in nam odprl vrata 
večnosti. O, da bi bila naša vera v vstajenje od mrtvih res 
tako velika kot ta pirh!

In končno: velika procesija. Radost, ki jo čutimo v svojih 
srcih, preprosto moramo pokazati tudi nazven. Od tod 
navada slovesnega prazničnega obhoda, ki mu rečemo 
procesija. Veselje ob osrednjem prazniku našega odrešen
ja smo želeli letos na novo pokazati z nekoliko bolj 
slovesno procesijo. V njej so kandidati za birmo nosili 
simbole Jezusovega trpljenja. Ste že kdaj v stiski zauplji
vo pogledali na Jezusov križ?

Velika butara, velik pirh in velika procesija nam hočejo 
pokazati vzvišeno vsebino velike noči.

Klavdio Peterca, župnik

PRIJETNO SREČANJE
V našem razredu imamo ob četrtkih razrednikovo uro. 
Čas pri razrednikovi uri izkoristimo za daljše pogovore o 
medsebojnih odnosih in drugih pomembnih stvareh. Tako 
smo tudi sklenili, da bomo pripravili proslavo za 8..marec. 
Ker pa je bil ta praznik že zelo blizu, smo se morali prid
no pripravljati.
Prišel je ta težko pričakovani dan. Vsi smo bili vznemir
jeni. Nekateri učenci so se predstavili z recitacijami, ki so 
bile zelo zanimive. Prireditev pa so vsekakor popestrile 
glasbene točke. Po obrazih vseh, ki so bili povabljeni in 
so se tudi udeležili proslave, sklepamo, da jim je bila 
celotna prireditev všeč. Še posebej pa našim predragim
babicam, saj je marsikateri po licu spolzela solza sreče.

Učenci 4. razreda



MOKRE TAČKE !
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Smo lutkovna skupina Mokre tačke, ki jo sestavljamo 
vzgojiteljice vrtca Mokronog. Že vrsto let delujemo in 
aktivno sodelujemo na prireditvah za otroke po celotni 
občini. V zadnjem letu smo si kot skupina nadele ime 
MOKRE TAČKE, s čimer smo želele poudariti, od kod 
prihajamo. Predstave pripravljamo ob tednu otroka in za 
novo leto, večkrat pa popestrimo dopoldneve tudi 
otrokom našega vrtca in nižje stopnje OŠ.
Smo amaterska lutkovna skupina, ki sama ustvari celotno 
predstavo, od scenarija, izdelave lutk in scene do izvedbe, 
na kar smo še posebej ponosne.
Letos smo se prvič odločile, da sodelujemo na območnem 
srečanju lutkovnih skupin. Srečanje je potekalo v 
Trebnjem, kjer smo se uvrstile na medobmočno tek
movanje lutkovnih skupin Dolenjske, Zasavja in Bele 
krajine. Nastopile smo v Metliki pred polno dvorano 
radovednih otrok, ki so komaj čakali, da jih lutke popel
jejo v čaroben svet pravljic in domišljije.
Mokre tačke se bomo še v naprej trudile in razveseljevale 
otroke.

Vzgojiteljice vrtca Mokronog

BARBIKE SO ZAMENJALE 
PUNČKE IZ CUNJ!

Ker smo se v vrtcu mučili z vprašanjem, ali so bili naši 
dedki in babice tudi kdaj majhni otroci, smo se odločili, 
da povprašamo kar njih. Kar nekaj se jih je odzvalo naše
mu povabilu, za kar smo iskreno hvaležni.

Obiskali pa smo tudi Mokronožice, upokojenke iz 
Mokronoga, ki so nam gostoljubno odprle vrata svojega 
doma in nam iz malhe spominov natrosile kopico pisanih 
zgodb iz njihovih rosnih dni. Tako smo spoznali, da so 
bile tudi one včasih majhne, kot smo mi, ter prav tako 
navihane in radovedne, le da časa za igro niso imele 
toliko, kot ga imajo današnji otroci, pa tudi takšnih igrač 
ne. Pa so nas popeljale v čas njihovega otroštva in nam 
pokazale, kako so včasih izdelovali punčke iz cunj. Prav 
za vse otroke sojih naredile in mehke, prijazne punčke so 
v otroških rokah takoj zaživele in jih popeljale v svet igre. 
Mokronožicam se toplo zahvaljujemo za to prijetno in 
zanimivo dopoldne in jih še enkrat vabimo, naj nas 
obiščejo v vrtcu.
Pa še nekaj se je lepo izkazalo, da sta čas, ki ga posveti
mo otroku in preprosta, doma izdelana igrača, lahko še 
dragocenejša od serijsko izdelanih, plastičnih in dragih

FANTOM

Že tretje leto zapovrstjo učenci naše šole pripravijo novo
letno glasbeno prireditev. Letošnje leto je bil to muzikal 
ge. Lorene Mihelač z naslovom 'Fantom v šoli'. Otroci so 
se pod mentorstvom Lorene Mihelač, Ivice Kocjan, 
Lučke Dreža in Taje Dreža preizkusili v petju, plesu in 
igralstvu. V projektu je sodelovalo 94 otrok matične in 
podružnične šole, v vlogi Fantoma pa je pela Taja Dreža. 
S predstavo so navdušili prepolno dvorano staršev in vrst
nikov; enako je bilo ob tretji, le daje bila dvorana nekam
prazna.

/ u/Zifsi r)w7/i

PUSTNI KARNEVAL!
Pustni čas in zima sta končno za nami, prav tako tudi 
drugi Otroški pustni festival, ki ga je organiziral TD 
Mokronog. Letos so otroške pustne maske popestrile 
skupinske maske, ki so jih pripravili člani krajevnih 
društev in predstavniki vaških skupnosti.
Gasilsko društvo Mokronog je postavilo temelje novi 
Pediatrični kliniki, formirali so komunalno in hitro reše
valno službo, ter mokronajzaijem ponudili mleko obo-
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gateno s kloramfenikolom. Svetokriški gasilci so 
gasili žejo v družbi g. Jelinčiča - Plemenitega, po 
predpisih Protialkoholnega zakona, ki so ga zago
varjali vaščani Sv. Roka. Svetovrhčani so nam 
prikazali naporno življenje državnih gozdarjev, 
Dolenjska balanca pa nas je na "biciklih" popeljala 
skozi čas. Nasmejali smo se grizoldovim naborni- 
cam, katere je spremljala armada gustojoče YUGO 
vojske iz Tržišča. V pustnem času so ponorele krave 
s Hudej zajahale konje in gonile kavboje in indi- 
jance iz konjenice Viktorije. Prav ponosno pa se je 
skozi trg popeljal Speči lepotec v spremstvu pod
mladka mokronoške larfarije in poskočnih klovnov. 
Pregrešne užitke tega prijetnega popoldneva je 
številno občinstvo drago plačalo s pustnimi odpust
ki, ki sojih delili menihi in prav čedne nune. Rdečo 
nit karnevala sta spretno zvijala domača, prevejena 
konferansjeja, za varnost pa je poskrbela ekipa 
mokronoške žandarmarije.
Veselo razpoloženje se je nadaljevalo v Kulturnem 
domu, kjer smo maskam ponudili krofe in razdelili 
praktične nagrade z žrebanjem vstopnic, da se je 
veselje zategnilo v noč, pa so poskrbele točajke 
pred domom kulture.
Hvala vsem, ki ste z udeležbo ali prostovoljnimi 
prispevki pripomogli, da pustni karneval v 
Mokronogu živi naprej.

Za Turistično društvo Mokronog 
Bojana in Mirjam

PTUJSKI KURENTI V 
MOKRONOGU
28. februarja so nas letos prvič obiskali pravi kurenti 
in krepko zagrozili zimi. Pri tem jim je nagajivo in 
domiselno pomagala plesna skupina Afne iz 
Trebnjega. Pohvaliti je treba vodstvo naše osnovne 
šole, ki je učence organizirano pripeljala na prireditev 
in jim omogočila doživeti pradavni ljudski običaj pre
ganjanja zime in klicanja pomladi.
Kurenti so prišli iz Ptuja in delujejo v okviru etno
grafskega kulturnega društva Ježevka. V občino je

skupino povabil javni sklad RS za kulturne dejavno
sti območna izpostava Trebnje, v Mokronog pa 
domače turistično društvo in mokronoška krajevna 
skupnost.

s.p.

3. SREČANJE BRADAČEV - 
MOKRONOG 2003
Letos je bilo že tretje Srečanje bradačev. Kar 27 jih 
nastopilo pred približno 250 gledalci in seveda pred 
ocenjevalno komisijo.
Prireditev je bila popestrena z bogatim kultumo-zabav- 
nim programom, ki gaje povezovala mama "Manka". V 
programu sta sodelovali skupini plesalk - mokronoških 
mladenk s kankanom in skupina plesalcev-mokrono- 
ških mladeničev, moški pevski zbor KUD Emil 
Adamič, za ples pa je poskrbel zabavni ansambel.
Na prireditvi so ocenjevali najbolj simpatično brado, 
najbolj urejeno in najbolj poraščeno brado. Naj brado je 
izbirala publika, nagrajen je bil tudi najmlajši bradač.
V šestčlanski komisiji so bili trije frizerji, dva pedagoga 
in Cvičkova princesa za leto 2002.
Za lastnika najbolj simpatične brade je komisija ra
zglasila Jožeta Giodanija iz Škocjana, najbolj urejeno 
brado je imel Anton Grabnar s Trebelnega (drugo leto 
zapored), najbolj poraščen je bil Ciril Poljane iz Tržišča, 
najmlajši bradač pa Andrej Podobnik iz Stične. Z "naj 
brado" pa je publiko prepričal, tako kot lani, Anton 
Grabnar.
Prireditev, ki jo je tudi tokrat organiziralo Turistično 
društvo Mokronog, so podprli: KS Mokronog, 
posamezni obrtniki, krajani, OŠ Mokronog in Krka d.d. 
Novo mesto.
Turistično društvo načrtuje "Srečanje bradačev" tudi 
naslednje leto, ko bodo na osnovi dosedanjih izkušenj 
poskušali prireditev spraviti še na višji strokovni in 
zabavni nivo. Razmišljajo celo o vse slovenskem festi
valu bradačev.

MOKRONAJZAR



DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
MOKRONOG
Upravni odbor društva upokojencev se trudi, da bi svojim 
članom omogočil prijetno in aktivno življenje, v času ko 
uživajo svoj zasluženi pokoj.
Na občnem zboru, ki je bil 6. 4. 2003, smo ocenili delo 
društva za leto 2002. Organizirali smo dve srečanji 
članov. Prvo je bilo marca na turistični kmetiji Lamovšek 
v Mimi vasi, drugo pa decembra v Krmelju. V mesecu 
maju smo bili na izletu po Koroški. Ogledali smo si 
Minimundus v Celovcu in druge znamenitosti v okolici. 
Oktobra smo organizirali izlet v Narodni park Plitvice. 
Junija smo se udeležili republiškega srečanja DU 
Slovenije v Slovenj Gradcu. Prvo soboto v avgustu pa 
smo bili v Dolenjskih Toplicah, kjer so se zbrala DU 
dolenjske regije.
Zamudili nismo tudi srečanja DU občine Trebnje, ki je 
bilo jeseni na Debencu.
V okviru DU deluje skupina pohodnikov, ki se vsako 
sredo odpravi na pohod. Noben pohod ni krajši od 10 do 
15 km, presegajo pa tudi 20 km. Skupina je prehodila že 
vso bližnjo in daljno okolico. Bila je na Kumu, Lisci, 
Bohorju, Mimi gori, Trdinovem vrhu, Primskovem ...
To druženje je prijetno in koristno. Vabimo še ostale 
člane, naj se skupini pridružijo. Zbor je vsako sredo ob 9. 
uri na parkirnem proštom pod gradom v Mokronogu.
Ne pozabimo pa tudi na naše najstarejše člane. Za stare
jše od 75 let organiziramo jeseni srečanje s pogostitvijo, 
pred božično-novoletnimi prazniki pa jih obiščemo in 
tudi skromno obdarimo.
Podobne aktivnosti pa načrtujemo tudi za leto 2003. Prvo 
srečanje članov je bilo marca v Mimi vasi. 15. maja orga
niziramo izlet v Škocjanske jame in v Lipico.
26. junija se bomo udeležili republiškega srečanja DU 
Slovenije, ki bo v Rakičanu pri Murski Soboti. Prvo soboto 
v avgustu bomo šli na srečanje DU dolenjske regije.
O vseh ostalih zadevah pa bodo člani pravočasno 
obveščeni.
Vse upokojence, ki še niso člani DU, vljudno vabim, da 
se nam pridružijo.

Tončka Borštnar, 
predsednica DU Mokronog

IMOKRONAJZAR_ _ _ _ _ _ _ _ _ _

OK TOM MOKRONOG
Igralci in igralke Odbojkarski klub TOM Mokronog 
dosegajo v tej sezoni res odlične rezultate. Zato jih želimo 
predstaviti tudi krajanom Mokronoga. Naši najmlajši 
dečki so se že uvrstili v polfinale državnega prvenstva 
MALE ODBOJKE. Ker pa se zgledujejo po starejših, si 
želijo na polfinalnem tumiiju uvrstiti v finale. Držimo 
pesti! Starejše deklice so v eni od skupin L B lige osvo
jile prvo mesto in jih čaka še razigravanje. KADETI so 
se na kvalifikacijah uvrstili v 1. A državno ligo, kjer so 
osvojili tretje mesto in se bodo borili za uvrstitev od 5 do 
8 mesta. Prav gotovo pa je naj večji uspeh v zgodovini 
kluba uspel ekipi STAREJŠIH DEČKOV, s katerimi je že

v lanski sezoni odlične rezultate dosegal trener Matej 
Dreža. V letošnji sezoni pa je trenersko krmilo prevzel 
Dejan Gričar, ki je njihovo znanje še nadgradil in z njimi 
zasedel PRVO mesto v 1. A državni ligi - zahod. Tako se 
bodo naši fantje na tumiiju "final four", ki bo 17. 5. 2003 
borili za naslov SLOVENSKIH DRŽAVNIH 
PRVAKOV. Treneiju in vsem fantom, ki sestavljajo to 
ekipo (Nejc Kos, Jaka Slak-Riossa, Rok Petrič, Simon 
Štamcar, Darko Lamovšek, Žan Dobnik, Marko Bregant, 
Žiga Zagorc, Jernej Bregant in Igor Jevnikar) iskreno 
čestitamo in jim želimo uspešne nadaljnje nastope. 
Imamo zelo dober podmladek in ravno zaradi njih želimo 
v naslednji sezoni zopet ustanoviti tudi člansko ekipo. 
Idej in ambicij imamo še dovolj, prav gotovo pa jih ne 
moremo uresničiti brez vseh sponzoijev, ki nam pomaga
jo že sedaj in upamo da tudi v bodoče. Še enkrat hvala 
vsem, ki kakorkoli pomagate našemu klubu!

Upravni odbor OK TOM Mokronog
Naši sponzoiji:
Generani sponzor TOM MOKRONOG,
OBČINA TREBNJE, KRKA d.d., KS Mokronog, TEM 
Čatež d.d., PRESEK d.o.o., ALKATRON d.o.o., TILIA 
d.d., MEGLIČ kamnoseštvo, GOSTILNA ŽLAJPAH, 
DEU bencinski servis, AVTOTON Gregorčič Alojz, 
MESARSTVO CVETAN, PGM Ladi Gregorčič, PNEU- 
MA CENTER KOS, DOREMA Mokronog, L TOUR 
Trebnje, DOGA d.o.o. Krmelj, AVTO GALANT d.o.o.

Marjan K.

PIKA MED VELIKIMI

Smučarska zveza Slovenije je za zaključek sezone po
vabila na Krvavec najboljše slovenske alpske smučaije, 
med njimi tudi PIKO DVORNIK.
Čestitamo!
Smučarski klub Trimo je letos uspešno zaključil sezono 
tudi po zaslugi mokronoških otrok, saj jih kar nekaj tek
muje v njihovih selekcijah. S posebno odličnimi rezultati 
je skozi vso tekmovalno sezono razveseljevala prav Pika, 
ki je v svoji kategoriji najboljša v regiji, na državnem 
prvenstvu pa je osvojila 2. mesto v veleslalomu in 3. 
mesto v kombinaciji.

S.P.
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